
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prepis 

zvukovej nahrávky 

 

 

 

Tento dokument obsahuje automaticky generovaný prepis 

zvukovej nahrávky, zaznamenanej počas zasadnutia                                              
Súdnej rady Slovenskej republiky.  

 

Prepis bol vytvorený pomocou špecializovaného softvéru  na rozpoznávanie 
reči. Napriek vysokej presnosti tejto technológie sa v texte môžu vyskytnúť                

drobné nepresnosti alebo chyby. 
 

Uvedený prepis slúži výlučne na informačné účely a nenahrádza oficiálnu           
zápisnicu a zvukový záznam zo zasadnutia Súdnej rady Slovenskej republiky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Rečník 1 

Pokračujeme sedemnástym bodom a to je správa o výkone pôsobnosti Súdnej rady Slovenskej 
republiky podľa §  30 zákona č.  1 8 5 z roku 2 00 2  Z. z. o Súdnej rade Slovenskej republiky      
a o zmene a doplnení niektorých zákonov správa o výkone pôsobnosti Súdnej rady Slovenskej 
republiky, tento bod predkladám na základe §  3, t zákona č.  1 8 5 z roku 2 00 2  Z. z.            

o Súdnej rade Slovenskej republiky a o zmene a doplnení niektorých zákonov, v zmysle 
ktorého Súdna rada vypracúva a na svojom webovom sídle zverejňuje každoročne                   
k 30.  marcu správu o výkone pôsobnosti podľa §  3 a §  3 b za predchádzajúci kalendárny rok 
a ďalšími vhodnými formami informuje verejnosť.  

Návrh správy vám bol doručený. Podstatnou mierou participuje na, nielen na vypracovaní 
tejto správy, ale na fungovaní samotnej Súdnej rady. Kancelária Súdnej rady, preto, ak ste si 
všimli, tak tá správa o výkone pôsobnosti je rozdelená, okrem toho, aké máme zákonné 
kompetencie, je rozdelená aj ako keby podľa jednotlivých sekcií alebo jednotlivých 
organizačných útvarov, ktoré zabezpečujú chod Súdnej rady Slovenskej republiky, a preto by 
som k tejto časti požiadala, ako každý rok predniesť z pohľadu kancelárie Súdnej rady túto 
správu vedúceho kancelárie Súdnej rady. Nech sa páči, pán vedúci. A aj sme vám tu vytvorili 
miesto. Poskytnem vámón.  

Tým, že ja potom doplním tie časti, ktoré sa týkajú jednotlivých Súdnej rady ako takej, ale len 
tie základné veci ohľadne kancelárie.  

Rečník 2  
Dobrý deň.  

Rečník 3  
Dobrý deň. Pani predsedníčka, pani podpredsedníčka, členovia členky, krásny deň. Ďakujem 
pekne za slovo. Pani predsedníčka, dovolím si krátko informovať o správe a výkone 
pôsobnosti Súdnej rady Slovenskej republiky podľa príslušných teda paragrafov a ustanovení 
zákona o Súdnej rade Slovenskej republiky.  

Kde v správe o výkone a pôsobnosti teda je to na základe zákona o Súdnej rade, kde vlastne 
táto správa vychádza z právneho stavu účinného ku dňu tridsiateho prvého decembru 2 4.                 
Do pôsobnosti vlastne Súdnej rady, ako to je uvedené vlastne v správe podľa čl.  1 4 1 a 

ODS.  6 ústavy patria, tam, to máte vlastne taxatívne vymenované na strane 4, následne 
potom sú to ďalšie pôsobnosti Súdnej rady podľa §  4, ods.  1, A2 zákona o Súdnej rade, ktoré 
sú tiež ďalej vymenované na strane číslo 4. Ďalej by som chcel uviesť, že v roku 2 4 Súdna 
rada zasadala počas 2 4 rokovacích dní a prijatých bolo 4 9 1 uznesení, zároveň Súdna rada 
rozhodovala per rollam a prijatých bolo 8 uznesení mimo zasadnutia Súdnej rady, Súdna rada 
prijala v priebehu roka 4 9 9 uznesení, pričom v režime verejných zasadnutí ich bolo 
hlasovaní a teda na zasadnutí Súdnej rady aj mimo zasadnutia Súdnej rady verejného                
a z prijatých uznesení sa 2 3 9 uznesení týkalo personálnych otázok, kde vlastne rozhodovanie 

o predpokladov, kde bolo rozhodovanie predpokladov sudcovskej spôsobilosti, vymenovanie 
za sudcu, preloženie a dočasné pridelenie sudcu a 8 3 uznesení bolo prijatých v súvislosti        
s vykonávaním, s vykonanými voľbami a procesmi s nimi spojenými, 4 9 uznesení bolo 
prijatých. Nadväznosti na prijímanie opatrení na posilnenie dôvery verejnosti v súdnictvo,      



2 4 uznesení sa týkalo legislatívnej činnosti Súdnej rady a s ňou súvisiacich otázok                  
a 12 prijatých uznesení sa týkalo rozpočtov súdnictva a správ o čerpaní rozpočtových 
prostriedkov sudcov.  

V roku 2 4 sa uskutočnili, uskutočnili 2 neverejné zasadnutia Súdnej rady v mesiacoch máj      
a jún 2 4, kedy Súdna rada po prvýkrát rozhodovala o návrhoch sudkýň na vyslovenie 
nesúhlasu s ich trestným stíhaním pre trestné činy ohýbanie práva podľa príslušného 
paragrafu Trestného zákona a ďalej od decembra 2 4 bolo, bol realizovaný na základe 
pokynu, resp. požiadaviek vedenia Súdnej rady, pani predsedníčky a podpredsedníčky, 
automatizovaný prepis audionahrávok zo zasadnutí Súdnej rady, ktorý je súčasťou materiálu 
uverejnených na webovom sídle Súdnej rady pri každom zasadnutí. Cieľom bolo priblížiť sa 
odbornej laickej verejnosti a poskytnúť lepšiu orientáciu pre tú časť sudcov a verejnosti, ktorí 
majú záujem oboznámiť sa len s konkrétnym bodom. Za taký krátky čas, ak môžem povedať, 
máme pozitívny feedback k takémuto kroku, kde verejnosť, ale aj viaceré odborné a teda 
organizácie štátnej moci nás oslovili, že akým spôsobom sme k tomu pristúpili, ako sme to 
vlastne vykonali. Veľmi sa im to páči a chceli by vlastne postupovať takisto k takomto 
kontexte ďalej. Aj oni majú už takéto prepisy, niektoré inštitúcie, avšak nie sú na takej 
vysokej úrovni ako naše.  

Ďalej by som chcel uviesť, že v priebehu roku 2 4 došlo tiež k personálnym zmenám v zložení 
Súdnej rady, tak, ako je to vlastne uvedené nižšie na strane 6 a následne aj na strane 7. 
Personálne obsadenie Súdnej rady je taktiež uvedené na webovom sídle Súdnej rady. Ďalej by 
som vás chcel teda informovať o teda zabezpečovaní výkonu verejnej kontroly súdnictva, kde 
podľa príslušných teda ustanovení zákona Súdna rada podieľa na riadení a správe súdov 
Slovenskej republiky. Vymenujem to taxatívne, pričom vlastne v materiáli sú uvedené aj 
viaceré podrobnosti, čiže na prvom zasadnutí v dňoch 16. 17. Januára 2 4 Súdna rada 
prerokovala návrh rozpočtu súdnictva na roky 2 4 - 2 6, ďalej návrh rozpočtu kapitoly 
kancelárie Najvyššieho súdu Slovenskej republiky za 2 4 a 2 6 a taktiež aj Najvyššieho 
správneho súdu za roky 2 4 a 2 6.  

Na šiestom zasadnutí ja dňa osemnást až 19. Júna 2 4. Súdna rada prerokovala správu              
o čerpaní rozpočtových prostriedkov súd na rok 2 3. Návrh rozpočtu súdnictva na roky           
2 5 - 2 7. Správu      o čerpaní rozpočtových prostriedkov kancelárie Najvyššieho správneho 
súdu Slovenskej republiky na rok 2 3, tak isto aj Najvyššieho súdu na rok 2 3. Návrh limitov 
príjmov a výdavkov rozpočtu kapitoly kancelária Najvyššieho súdu Slovenskej republiky      

za roky 2 5 - 2 7. Na ôsmom zasadnutí dňa 15. Augusta zase 4. Súdna rada prerokovala návrh 
limitov príjmov a výdavkov rozpočtu kapitoly kancelárie Najvyššieho správneho súdu 
Slovenskej republiky, taktiež kancelária Najvyššieho správneho súdu takisto na roky 2 5 - 2 7 

na jedenástom zasadnutí v dňoch 19 - 20, 19. 20. Novembra 2 4 Súdna rada prerokovala 
návrh rozpočtu súdnictva na roky 2 5 - 2 7. Návrh rozpočtu kapitoly kancelárie Najvyššieho 
súdu Slovenskej republiky na roky 2 5 - 2 7 a tak isto aj Najvyššieho správneho súdu za tie 
isté roky.  

Ďalej by som vás chcel informovať o prehľade, o prerokovaných správach a výsledkoch 
vnútorných revízií a súdov v priebehu celého roka 2 4 boli na zasadnutiach Súdnej rady 
prerokované tieto správy a výsledky vnútorných revízie na okresných súdoch. Jedná sa 



Okresný súd Zvolen, Námestovo, Nitra, Trenčín, Vranov nad Topľou, všetko bolo vlastne 
realizované. Vo viacerých zasadá v tých dňoch Súdna rada teda podľa príslušných ustanovení 
zákona o súdoch schvaľuje návrh predsedu krajského súd na schválenia harmonogramu 
vnútorných o vnútorných revíziách revízneho oddelenia príslušného Krajského súdu, 
krajských súdov, tak ako je to vlastne uvedené na strane 11 - 12. Ďalej vlastne Súdna rada 
pristúpila vlastne.  

Rečník 2  

V.  

Rečník 3  
Kontexte opatrení na posilňovanie dôvery verejnosti v súdnictvo, teda k teda dopĺňaniu a teda 
zapĺňaniu hodnotiacich komisií a databáz, kde vlastne tieto databázy sú plné. Tak isto aj tak, 
ako je to vlastne uvedené na celej strane 12, kde vlastne sú, kde je aj mený zoznam, ktorým sa 
viete vlastne oboznámiť ďalej, vlastne by som chcel informovať o zozname kandidátov 
zaradených databázy kandidátov, nebudem len, len informuje, že zoznam kandidátov 
zaradených do databázy kandidátov, hodnotiacich komisií, ktorí vlastne tiež k aktuálnemu 
stavu tridsiatemu prvému decembr 2 4. Následne by som chcel informovať v databázach 
kandidátov, členov výberových komisií na výber sudcov a predsedov súdov Súdnou radou, 
kde mimo iné zároveň schválila, kde Súdna rada schválila uznesenia, ktorými vyradila 
niektorých kandidátov z databáz kandidátov, kde aj vlastne dopĺňala na členov výberových 
komisií a jedná sa o pani Kataríny Javorčíkovú, Miloša Poleka.  

Miloša Koleka, Jána Mazáka a Jozefa Vozára. Taktiež v bode 3 3 by som chcel informovať          
o správe o právnom štáte, ktorá sa prevínala viacerými zasadnutiami Súdnej rady, kde vlastne      
k tejto téme na pokyn teda pani predsedníčky. Kancelária zriadila na webe samostatnú 
záložku, aby sa odborná aj laická verejnosť vedela oboznámiť kompletnou problematikou, 
ktorá sa skladá viacerých ako keby nosných tém, stanovísk, je to zverejnené na webe, kto má 
záujem, samozrejme vie si to pozrieť. Dopĺňame to aktuálne podľa vyvíjajúcej sa situácie. 
Samozrejme je to sprístupnené aj v angličtine, keďže jedná sa aj o teda medzinárodné témy     
a vlastne ako je ďalej napísané, vlastne práve. Ďakujem pekne. Potom vlastne Súdna rada 
riešila stanoviská k žiadostiam Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky, čo je 
vlastne podľa príslušných ustanovení disciplinárneho súdneho poriadku, ďalej stále etická 
komisia, etická komisia poverená Súdnou radou, pripraviť etického kódex Súdnej rady            
a taktiež pripravuje návrhy stanovísk, etickým dilemám, táto komisia pracuje a teda prispieva 

teda materiálmi k Súdnej rade a k jej činnosti, ďalej ad hoc komisia, komisia Súdnej rady, 
addo komisia pre tvorbu zasa sudcovskej etiky a do komisia bola zriadená dňa 19. Marca 2 4 
a ďalej vlastne podľa textu na príslušných stranách 16 - 17 daného materiálu.  

Ďalej by som chcel informovať o opatreniach na posilnení dôvery verejnosti v súdnictvo       
na poste na poste predsedu.  

Rečník 2  
Pardon.  



Rečník 3  
Áno, ospravedlňujem.  

Áno, áno, áno, prepáčte. Zloženie ad hoc komisie bolo v decembri 2 4. Záverečná správa, 
komisia nasledovné. Vlastne tam sa jednalo o ukončenie činnosti komisie, kde vlastne neni 
zoznam je priložený. Ďalej vlastne by som sa informovať. Opatrení na posilnenie dôvery 
verejnosti, súdnictvo na poste predsedu Súdnej rady, kde vlastne to máte uvedené tak, ako je 
to vypísané na listoch, kde vlastne boli viaceré správy prerokované na zasadnutiach Súdnej 
rady, kde vlastne Súdna rada prijímala aj jednotlivé uznesenia a kancelária Súdnej rady podľa 
toho zaujala aj na základe uznesení, ale aj vlastne iných zistení opatrenia, ktoré realizovala      
a realizuje priebežne. Ďalej by som chcel informovať o stanoviskách Súdnej rady                     
k mediálnym útokom na sudcov, ktoré vlastne Súdna rada zverejňuje taktiež aj na webovom 
sídle, venuje sa im priebežne, tak, ako je aktuálna potreba, reaguje promptne a tak, ako je 
vlastne uvedené tiež na strane 19 - 20 príslušnom materiále, ďalej bolo vlastne vypracované 
koncom roka memorandum o spolupráci medzi Súdnou radou, Súdnou radou a Združením 
sudcov Slovenska, jedná sa vlastne o prvý takýto počin zo spolupráce so Združením sudcov 
Slovenska, ktorý je nejakým spôsobom inštitucionalizovaný.  

Súdna rada bude poskytovať samozrejme právne stanoviská, ktoré vlastne zabezpečuje 
prostredníctvom sekcie právnych činností, ale aj iných sekcií, ktoré vlastne by boli príslušné        
k jednotlivým stanoviskám alebo nejakým zákonným úpravám alebo proste toho, čo vyplynie        
z potreby spolupráce so Združením sudcov Slovenska.  

Ďalej by som chcel informovať o právomoci Súdnej rady podľa §  18, teda zákona o sudcoch, 
kde vlastne tak, ako je vlastne uvedené, ďalej, sú jednotlivé stanoviská Súdnej rady                 
k oprávneniu Ministerstva spravodlivosti a t ď. k informačným systémom v najvyššom,           
v Najvyššom správnom súde práva sa podrobne, podrobne venuje aj ďalším informáciám. 
Podstatné vlastne je u stretnutia predsedníčky Súdnej rady a predsedov súdov, po nástupe pani 
predsedníčky  do funkcie vlastne iniciovala stretávanie sa so všetkými predsedami krajských, 
resp. aj okresných súdov, z čoho vlastne vyplynuli poznatky, ktoré bolo treba aktuálne riešiť. 
Kancelária má za to, že nielen teda, čo sa vlastne týka súdov, sa zefektívnil vlastne prístup, 
ale pomohli, kancelária pomohla aj súdom riešiť niektoré partiálne dielčie, parciálnu dielčiu 
agendu, za čo máme teda aj príslušné teda dobré ohodnotenie zo strany súdov, za čo veľmi 
pekne ďakujem.  

Potom je ďalší bod, aktívna účasť členov Súdnej rady na zasadnutí pléna Najvyššieho súdu 
Slovenskej republiky a pán Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky, kde vlastne 
tak, ako bolo uvedené nižšie na základe informácií z Najvyššieho správneho súdu za rok         
20 číslo bolo 1. Zasadnutie pléna Najvyššieho súdu Slovenskej republiky, to bolo dňa          
12. Marca 2 4, bolo odročené a nebol na ňom prijaný žiadny člen Súdnej rady, na základe 
informácií z Najvyššieho správneho súdu Slovenskej republiky sa v roku 2 4 skutočne 
vystupovať 3 zasadnutia judikatúrneho pléna do zasadnutia pléna Najvyššieho správneho 
súdu vykonávajúceho pôsobnosť sudcovskej rady a 1 volebné plénum. Člen Súdnej rady 
Marián Pečík sa zúčastnil všetkých zasad z pozície člena pléna Najvyššieho správneho súdu.  

Ďalej v správe sú uvedené personálne kompetencie Súdnej rady vo vzťahu kandidátom 



sudcov, ako aj výberové konanie na funkciu sudcu na Krajskom súde, Špecializovanom 
trestnom súde, v Najvyššom súde Slovenskej republiky, na Najvyššom správnom súde 
Slovenskej republiky, tak ako je uvedené v bodoch 5 a ďalej na strane 2 3, kde vlastne je aj 
menný zoznam, ktorý vlastne viete pozrieť.  

Následne. Hromadné výberové konania predsedu súdov, ďalšia pôsobnosť Súdnej rady sú 
voľby prísediaci, teda prísediacich disciplinárnych senátov, kde vlastne tak, ako je v materiáli 
uvedené nižšie, predsedníčka Súdnej rady na vecnej žiadosti predsedu Najvyššieho správneho 
súdu a disciplinárneho súdneho poriadku a t ď. na základe príslušných ustanovení konala         
a teda v určenej lehote boli Súdnej rady, pretože 3 návrhy, ako je to vlastne na strane 2 9.  

Rečník 2  
Až.  

Rečník 3  
Potom tu máme voľbu na kandidátov na sudcov v medzinárodných súdnych orgánoch, kde            
v súlade s čl.  1 4 1 ústavy predkladá Súdna rada vláde Slovenskej republiky návrhy 
kandidátov na sudcov, ktorí by mali pôsobiť za Slovenskú republiku v medzinárodných 
súdnych orgánoch, postup pri voľbe kandidátov sa tu bol, ktoré by mali pôsobiť za Slovenskú 
republiku v medzinárodných súdnych orgánnách. Je upravený teda v príslušných 
ustanoveniach zákonov o Súdnej rade. Súdna rada k tomu pristúpila tak, ako je uvedené. Bude 
6. Podklad 2, bodka, 1 voľba na troch kandidátov na nástupcov Európskeho súdu pre ľudské 
práva za Slovenskú republiku na strane 30, ako aj voľby na kandidáta na vstup Všeobecného 
súdu Európskej únie, ďalší bod na strane 3 1.  

Následne šiesteho bod 6 3 bola voľba predsedu Súdnej rady. Súdna rada na piatom zasadnutí      
14. Mája 2 4 vykonala voľbu predsedu Súdnej rady.  

V súlade s príslušnými ustanoveniami zákona o Súdnej rade, kde vlastne máte uvedené teda, 
ako bolo, ak to bol ako navrhovaný a Súdna rada uznesením číslo 1 4 3 2 4                             
zo 14. Mája 2 4 zvolila    za predsedníčku Súdnej rady Marcelu Postovú.  

Ďalej máme voľbu predsedu Súdnej rady, podpredsedu Súdnej rady, kde Súdna rada              
na siedmom zasadnutí dňa 17. Júla 2 4 vykonala voľbu podpredsedu Súdnej rady z dôvodu, že 
prijali. Predseda Súdnej rady Ján Gangala sa listom doručenie 2 8. Júna vzdal funkcie             

k 1.  júnu 2 4. V súlade s príslušnými ustanoveniami, teda bola Súdna rada bola Súdnou radou 
uznesením 2 4 3 z 2 4. Zo 17. Júla zvolená pani Eš Pružine Ren za podpredsedníčku Súdnej 
rady. Legislatívna činnosť Súdnej rady je rozsiahla. Prelína sa vlastne celou súdnou radou, 
ako aj kanceláriou Súdnej rady, kde vlastne tak, ako máte uvedené na strane 3 2 a následne sú 
vlastne uvedené vlastne všetky teda legislatívne konania, ktoré vlastne boli preriešené, ktoré 
sa vlastne prelínajú aj až do dnešného roka, potom tu máme stále legislatívnu komisiu, ktorá 
koná na základe vlastne poverenia Súdnej rady, predsedu Súdnej rady, kde vlastne uznesením 
Súdnej rady boli vlastne zvolení noví členovia Súdnej rady, boli to vlastne viacerými 
uzneseniami a bolo to vlastne tak, že k tridsiatemu prvému decembr 2 4 zostalo toto zloženie 
nezmenené a pracuje vlastne tak, ako je uvedené na ďalších stránkach, Súdna rada vo vzťahu 
k európskej sieti súdnych rád pracuje v štandardnom až dobrom režime, kde vlastne sa, kde je 

kontakt sieťou súdnych rád, energie pravidelne tak, ako to vyžaduje alebo vlastne ako je to 



predpísané v harmonograme siete európskych súdnych rád, ale aj mimo týchto zasadnutí, kde 
sa vlastne komunikuje prostredníctvom teda pani predsedníčky a na to vytvoreného teda 
úseku, ktorý vlastne je súčasťou kancelárie Súdnej rady.  

Komunikuje sa v slovenskom, anglickom jazyku, komunikuje sa priebežne a témy sú teda 
uvedené nižšie na stránke listu 3 7 - 3 8.  

Taktiež by som chcel informovať o teda vybavených interných dokumentoch Súdnej rady ako       
o smernica o náležitostiach a postupe pri predkladaní materiálu na rokovaní Súdnej rady, 
ktorá vlastne bola ako keby novelizovaná, je to uvedené na webovom sídle Súdnej rady, tak 
isto usmernenie, predanie fyzických a právnických osôb.  

Popritom vlastne na ďalších listoch je bod 6 8, obsadenie pracovných skupín na ministerstve 
spravodlivosti, takisto podieľanie sa na rozvoji ľudských zdrojov v súdnictve, ktoré je vlastne      
na stránke prip 9 a následne, následne potom Súdna rada predložila prezidentovi Slovenskej 
republiky v súlade teda s príslušnými ustanoveniami ústavy návrh na sudcov na schválenie 
teda kandidátov na vymenovanie za sudcov a kandidátov sudcu v roku 2 4 Súdna rada 
prerokovala, predložila prezidentovi Slovenskej republiky 30, 5 7 návrhov na vymenovanie 
sudkyňa sudcov. Mený zoznam nasleduje na strane 40, 4 1.  

V novembri 2 4 sa prvýkrát v histórii Slovenskej republiky uskutočnila v Prezidentskom 
paláci slávnostná rozlúčka s 20 sudcami, ktorí dosiahli dôchodkový vek. Prezident Slovenskej 
republiky a predsedníčka Súdnej rady poďakovali emeritným sudcom za ich pôsobenie            
v justícii. Slávnostný ďakovný akt bol iniciovaný predsedníčkou Súdnej rady                           
a na organizačnom zabezpečení sa podieľala kancelárie Súdnej rady a kancelária prezidenta. 
Prezidentám veľmi ocenil túto iniciatívu, viackrát to zdôraznil nielen na oficiálnych, ale aj 
osobných stretnutiach, kde vlastne vyjadril presvedčenia a podporu, že takéto podujatia sa 
budú konať každoročne, keďže vlastne vstup do sudcovského stavu nejakým spôsobom zákon 
upravuje, má isté náležitosti a teda noblesu pri odvolávaní alebo zákonom, teda konci 
pôsobenia v justícii to tak nebolo a prezidentcie to zobral ako jednu zo svojich nosných tém.  

Ďalej by som chcel informovať v bode 6 10 pôsobnosť Súdnej rady vo vzťahu k činnosti 
justičnej akadémii, ktoré je vlastne ďalej uvedené na stránke listu 4 1 - 4 2.  

Týmto.  

Rečník 2  
Pádom.  

Rečník 3  
Týmto pádom by som sa chcel poďakovať za pozornosť.  

Rečník 2  
Áno.  

Rečník 3  
Strana 4 5, áno.  

Pôsobnosť v rámci preverovania predpokladov sudcovskej spôsobilosti, spôsobilosti                     



a majetkových pomeroch sudcov, tak, ako je uvedené nižšie, výkon pôsobnosti Súdnej rady 
vlastne definuje ústava, ale ako je zákon o Súdnej rade, po nástupe pani predsedníčky a pani 
podpredsedníčky vlastne sme si sadli.  

Rečník 2  
Teda.  

Rečník 3  
Procesu preverovania, kde vlastne sme si rozmenili v súčinnosti s kanceláriou na drobné, 
akým spôsobom sa pristupuje preverovaniu. Téma sa pochváli. Čiže mravenčou prácou sme 
prispeli      k tomu, že Irca. Z možných piatich, šiestich mesiacoch preverovania sme tento čas 
dokázali schváliť v priemere o 2 mesiace. Tá efektivita sa výrazne zvýšila, poslovovali sme 
vlastne subjekty, ktoré nám poskytujú zdroje informácií, ktorých vlastne čerpáme na základe 
uznesenia, uznesenia Súdnej rady, ktorý vlastne schválil databázy, do ktorých vlastne, ktorý 
vlastne čerpáme a tým pádom vlastne sme vedeli dodať kandidátov v mimoriadne krátkom 
čase, čo sa vlastne ukázalo aj na ostatnom zasadnutí Súdnej rady pri predsedoch krajských 
súdov, ktorý sme preverili teda v expresnom čase. Ale nehovorím, že to je výnimka, hovorím, 
že to už je taký štandard.  

Ďakujem veľmi pekne.  

Rečník 1  
Ja by som ešte rada doplnila len pár, naozaj detaily, zopár, pretože tá správa je rozsiahla. 
Reflektuje na to, čo Súdna rada v roku 2 0 2 4 za podpory kancelárie Súdnej rady vykonala. 
Pokiaľ ide o tú európsku súdnych rád, tak tam sme, a to ste si už mohli všimnúť, tam sme 
nadviazali veľmi aktívnu komunikáciu, nielen to, že im píšeme a často im píšeme, ale aj sme 
sa    s nimi stretli, mali sme bilaterálne stretnutie, kde sme jasne ukázali, čo nám vadí, prečo 
nám vadí, kde Súdna rada nevie sama nič urobiť? Môže iba poukazovať na niektoré 
problémy. Následne,   ak myslím, že pred mesiacom alebo kedy som vám písala, že aktívne. 
Európska sieť súdnych rád si začala všímať našu webovú stránku, ktorá tiež reflektuje           
na každý 1 krok, ktorý sa udeje, informujeme verejnosť a do tej miery, keďže sme pri tom 
bilaterálnom stretnutí poukázali aj na legislatívnu činnosť, aj na tú záložku na webe, čo sa 
týka správ o právnom štáte, kde budeme stále ďalej dávať tie naše výstupy a výstupy 
Európskej komisie, tak oni sami nás oslovili a oznámili nám, že idú dávať túto našu 
legislatívnu iniciatívu nielen komisie, ale aj celé súdne rady, lebo tie legislatívne podnety 
prichádzajú aj z iných strán a informovali o tom všetky členské a pozorovateľské súdne rady 
v rámci európskej siete súdnych rád, kde zaradili túto našu aktivitu do pravidelného New 
sletra.  

Pokiaľ ide o tie previerky, my sme si na to naozaj sadli, pretože ešte keď som bola aj                

v Justičnom paláci a ja som sama nechápala, že ako je možné. Áno. Výnimočne sa podarilo 
urobiť previerku za mesiac, pred nejakými dvoma rokmi poznáme také prípady, ale 
štandardne to bolo 5 6 mesiacov a to bola neúnosná doba. V spolupráci so zamestnancami 
sekcie vyhľadávania, vedúcim kancelárie, organizačným a právnikmi, myslím, že tam aj 
sedeli, sme identifikovali, kde sú technické prestoje v činnosti kancelárie Súdnej rady tým, že 
ako keby nesprávne sa čakalo na pokyn predchádzajúceho vedenia, na nejaké správy, ktoré     



na seba vôbec nenadväzovali, mohli sa žiadať paralelne a zároveň sme vstúpili.  

Vedúci kancelárie a príslušné riaditeľky sekcie do komunikácie priamo z tej časti vrchného 
velenia Policajného zboru, lebo ja neviem, kto to presne bol, lebo u nich sme čakali niekedy 
mesiac až mesiac a pol na informáciu, či je sudca, či má sudca nejaký priestupok, toto sa 
podarilo eliminovať tak, že sú prípady, keď nám to vedia dať na druhý deň, ale maximálne     
do týždňa túto informáciu máme. Zároveň tým chcem poďakovať aj všetkým vám, ktorí ste 
zaradení v kontrolných komisiách, pretože ak by. Aj toto všetko stihla kancelária Súdnej rady 
zhromaždiť vo fajn časovom úseku. A čakali by sme 2 3 týždne na to, kým jednotlivé 
kontrolné komisie prerokujú tieto výsledky, tak by to ten čas celkový nebol skrátený, takže 
naozaj kvitujem, že do týždňa v zásade každá kontrolná komisia pri každom preverovaní sa 
vie zísť, stretnúť a lebo až potom, keď kontrolná komisia prijme uznesenie a predseda 
kontrolnej komisie urobí zápisnicu, až potom to môže byť zaradené za situácie, keď už s tými 
výsledkami je oboznámený ten kandidát alebo sudca tým, že my nezačíname od momentu, 
keď sa ukončí výberové konanie, pretože kancelária Súdnej rady môže pracovať až                
od momentu, keď sú nám doručené podklady, tam je niekedy aj týždeň rozdiel, takže to sme 
do toho nezarátali, my sme zarátali to obdobie od momentu, keď vieme začať konať.  

Ja som si tu ešte dala poznámku, že predsedovia súdov, ale neviem, čo som tým chcela 
povedať, takže tým som skončila moje vystúpenie k tejto správe a otváram rozpravu. Dana 
Jelinková. Vynesenú správu. Neviem, či som to teda precízne skontrolovala, ale javí sa mi, že 
v prípade stále etickej komisie chýba schválenie dosť zásadnej etickej dilemy o slobode 

prejavu sudcu. To bola tá kauza Števy, ktorá strana Smer, to je strana 15? Jednak my sme 
minulý rok robili ten fyzický útok sudcu a slobodu prejavu ohľadom disciplinárneho konania, 
to je v tej časti stanoviska k žiadostiam Najvyššieho správneho súdu, ale čo sa týka bola,         
2 etické dilemy sme vyriešili, 1 bola február 2 4. To bol ten sudca s prerušeným výkonom 
advokácie, či opačne, sudca, ktorý je prerušený a vykonáva advokáciu. Ale potom sme 
schválili aj takú celkom.  

Pre sudcov takú zásadnú odpoveď na otázku sloboda prejavu sudcu, to bolo vo vzťahu            
k kolegovi Števikovi, ale teraz sa priznám, že neviem presne, že kedy to bolo. Je to, mala by 
to byť na stránke Súdnej rady, všetky tie schválené etické dilemy. Ja že tam, keď si otvoríme 
hlavnú stránku a ideme sudcovia, etika sudcu áno a tam sú uznesenia k slobode prejavu,          
15, 16. Október 2 4 môže byť, ja som tam ešte neni. Uznesenie 3 5 5 z roku 2 0 2 4, to bolo, 

to bolo, tam sme v podstate na piatich, šiestich stranách rozobrali limity slobody prejavu 
sudcu všeobecne, čiže nebolo to len k disciplinárke, a to je uznesenie 3 5 z roku 2 0 2 4,       
15. októbra 2 4. Pozerám to, zatiaľ som to nenašla. Hneď prvé sa otvorí tá stránka, vlastne 
Súdna rada.  

Tam sudcovia týka sudcu, potom tretie je uznesenia a stanoviská Súdnej rady a hneď prvé, 
keď sa prosstriktne je stanovisko Súdnej rady k slobode prejavu sudcu v nadväznosti             
na uznesenie súdu. Tam je 2 8 2 sa dá tak toto. Čiže keby to nebolo také zásadné, že tak by 
som na to neupozorňovala, ale viem, že na to viacerí aj tak čakali, aj sme na to dlho robili, asi 
rok a pol, čiže len preto by som, ale to je v roku, to neni v roku 2 2, nie v dvadsiatom druhom 
to bolo uložené a my sme to rozriešili dvadsiatom štvrtom. Doplníme to.  



Rečník 4  
Do časti 16, tak budeme aj schvaľovať. Dobre, dobre, ďakujem, ďakujem. Čiže dopĺňame, 
strana 16, ak si otvoríte nad nadpisom, 3 6 je a budem teraz diktovať, hej? Aká dôjde zmena.                 
V nadväznosti na činnosť tá etickej komisie prijala Súdna rada v roku 2 0 2 4 uznesenie číslo 
6 5 v roku 2 0 2 4 zo 14. Februára 2 0 2 4, ktorým schválila stanovisko k etickej dileme                      
o zlučiteľnosti výkonu advokácie počas prerušenia výkonu sudcu.  

Rečník 2  
Uznesenie.  

Rečník 1  
Číslo 3 5 5 z roku 2 000, prosím 3 5 6.  

Rečník 2  
Teda.  

Rečník 1  
Myslím sa, ešte len to otvára stále to samotné 3 5 5.  

Už sa mi to otvorilo, uznesenie číslo 3 5 5 roku 2 0 2 4 z 15. Októbra 2 0 2 4 a to stanovisko          
k slobode prejavu sudcu v nadväznosti na uznesenie Súdnej rady 2 80 z roku 2 0 2 2,                     
zo dňa 15.  11. 2 0 2 2 a potom k schválenému uzneseniu. Číslo 6 5 bolo alebo to teda 
predtým? Lebo však to som rozdelila teraz nezmyselne, čiže to, čo som teraz prečítala, bude 
nasledovať potom odseku, ktorý tam je a bude to súčasťou správy. Dobre mi to tam vložíme.  

Rečník 2  
Ďakujem.  

Rečník 1  
No to je asi všetko. Myslím si, že tie poznámky, čo som si dala kontrolné komisie.  

Mi toto, prosím chcel, mi tam niečo nevyskočí. Ja som ešte mala takú štatistiku, ale to vám           
v zásade ani asi môže byť aj 1.  

Rečník 2  
Ale.  

Rečník 1  
Čo sa týka toho, pripravila kancelária efektivity zasadnutí Súdnej rady, kde mi oni vypočítali 
presne, že za obdobie od mája 2 4, dokonca decembra 2 0 2 4, o koľko sa skrátili zasadnutia          
a o koľko viac uznesení sme na jednotlivých zasadnutiach prijali. Oproti prvému polroku roku      
2 0 2 4 je to významné číslo. Mrzí ma, že som to niekde zamotala, lebo to som si len tak dala 
urobiť, lebo nereflektuje to v zásade o ničom, len to, že, že  

Rečník 2  
Sme ši plní.  



Rečník 1  
A to vieme. Do rozpravy. Ďakujem vedúcemu kancelárie Súdnej rady, keďže už otázky nie sú 
ani na neho, ani na mňa, ani sa nikto neprihlásil do rozpravy, ukončujem rozpravu k tomuto 
bodu a prednášam návrh uznesenia. Súdna rada Slovenskej republiky po prerokovaní správy    
o výkone pôsobnosti Súdnej rady Slovenskej republiky za rok 2 0 2 4 schvaľuje správu            
o výkone pôsobnosti Súdnej rady Slovenskej republiky podľa §  3 A a §  3 b, zákona č.  1 8 5 

z roku 2 00 2  Z. z. o Súdnej rade Slovenskej republiky a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov za rok 2 0 2 4. Je to aj s tým doplnením, ktoré som čítala. Dobre, aj keď to tam 
nemáte napísané. Hlasujme, prosím, teraz ďakujem. Hlasovalo všetkých 16 prítomných 
členov Súdnej rady Slovenskej republiky, za hlasovalo 16, proti nebol nikto, nezdržal sa 
nikto. Uznesenie bolo prijaté.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


